

朝陽科技大學 094學年度第1學期教學大綱  
Volunteer Service (I) 志願服務(上)

當期課號	3669	Course Number	3669
授課教師	林佳靜	Instructor	Lin, Chia Ching
中文課名	志願服務(上)	Course Name	Volunteer Service (I)
開課單位	社會工作系(四進)二A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程重點為志願服務之參與和督導，學生須選擇至社會工作相關機構做志願服務，並在本學期內完成日間部40小時、進修部60小時服務。	Objectives	The objectives of this course include hands-on volunteer service and supervision. Students should find a social work related organization and fulfill the 40 hours' volunteer service for Day Division students and 60 hours' volunteer service for Evening Division students.
教材	The volunteer recruitment (and membership development) book / Susan J. Ellis. Philadelphia, PA : Energize, Inc., 2002.	Teaching Materials	
成績評量方式	實際參與志願服務50% 繳交報告30% 上課參與和出席率20%	Grading	Service50% Research Essay 30% Participation20%
教師網頁	<a href="http://www.cyut.edu.tw/~cclin">www.cyut.edu.tw/~cclin</a>		
教學內容	1.志願服務之架構與概念 2.各國發展志願服務之概況 3.社會資本與志願服務主義 4.服務傳遞之理念 5.志願服務之政策發展概說 6.溝通、領導與人際關係 7.在執行志願服務中如何管理自己	Syllabus	Unit 1: Overview of the Voluntary Sector: Frameworks and Concepts Unit 2: The Voluntary Sector in an International Context Unit 3: Social Capital and Volunteerism Unit 4: Service Delivery for the Students Unit 5: Engagement in Policy Development Unit 6: Communication, Leadership and Interperson relationship Unit 7: Managing in a Service Activity

尊重智慧財產權，請勿非法影印。